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Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Hvorfor interesse for erhverv?

- Kommunerne har – mindst – en tredimensionel 
bundlinje. En af dem handler om økonomi.

- For Kommuner handler erhverv og erhvervsudvikling i 
sidste ende om lokalområdets økonomi og dermed 
velfærd.

- For flere Kommuner er transport og logistik ved at 
udvikle sig til væsentlige erhverv – økonomisk, 
beskæftigelsesmæssigt og som serviceleverandører for 
andre virksomheder.

- En af de Kommuner er Køge, der er en del af en 
midtsjællandsk transportklynge.



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Logistik som prioriteret erhverv

- Køge Kommune har logistik og international handel 
som et højtprioriteret erhverv.

- Prioriteringen og erhvervets styrke har udgangspunkt i 
beliggenheden tæt på hovedstaden og en god 
tilgængelighed via motorvej, jernbane eller havn.

- De naturlige fordele er søgt styrket ved at arbejde for 
udvidelse af Køge Bugtmotorvejen, ny jernbane og 
ikke mindst Femern-forbindelsen.

- Mulighederne er indtil nu søgt udnyttet via 
Skandinavisk Transportcenter og tiltag, der skal styrke 
virksomhedernes kompetenceudvikling.



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Femern Bælt forbindelsen

Køge Kommune



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Nybygningsløsningen - banestation

Køge Kommune



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Hvordan kan Kommunerne skabe 
bedre rammebetingelser?

- Tilgængelighed via god og koordineret infrastruktur.

- Dedikerede erhvervsarealer.

- Serviceorienteret og koordineret sagsbehandling.

- Adgang til viden og kompetencer.

- Et levende og ambitiøst lokalområde, der matcher 
ambitiøse virksomheder.



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Hvad vil Kommunerne gerne tilbyde?

- Det varierer fra Kommune til Kommune.

- Nogle Kommuner prioriterer erhverv højere end 
bosætning – og omvendt.

- I Køge er visionen en Kommune i balance – hvor der 
er nogenlunde lige stort antal personer i 
arbejdsstyrken og antal arbejdspladser – hvoraf 
mange gerne skal være inden for logistiksektoren.

- Vore eksisterende virksomheder skal derfor behandles 
så at de føler, at de har en attraktiv beliggenhed og 
får mulighed for at udvikle sig.

- Nye virksomheder skal allerede fra den første 
interesse føle sig velkomne og godt serviceret.



Forvaltningsnavn

Afdelingsnavn

Langt fra målet!

- De store rammer – f.eks. Infrastrukturen – kan stadig 
blive bedre.

- De små rammer – serviceorienteret og koordineret 
sagsbehandling, adgang til viden m.m. – er en never 
ending proces, hvor det hele tiden handler om at blive 
bedre.

- Dedikerede erhvervsarealer er svære og dyre at 
etablere – specielt inden for fingerplanen.

- Velkomst- og informationsmaterialer til nye og 
interesserede virksomheder er sjældne.

- Vi ved endnu for lidt om, hvad forskellige typer 
logistikvirksomheder har af behov og ønsker.
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